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Resum comentaris recollits a la plataforma de participació 

 

Comentari Autor/a Valoració 

Projecte 2 Desenvolupament del pla local de Joventut 2022-2026 
Subprojecte 3.3.2.a 
● Afavorir la emancipació del jovent mitjançant una política d’habitatge innovadora en el barri Residencial St 
Joan. Incentivar als locals (reducció de taxes i IBI), a fer una transformació en habitatges individuals o 
compartits perquè els joves de la ciutat puguin tenir un habitatge a un preu assequible. Hi han nombrosos 
locals buits i d’altres que mai han estat oberts. 
L’empresa municipal  ADSA gestionaria el lloguer fent de intermediari amb els propietaris del locals. Només 
podrien aplicar joves residents a la ciutat.  

Associació Veïns 
Residencial Sant 
Joan 

 

Projecte 3 Seguretat i atenció ciutadana 
Projecte 3.5.3b 
● Implementació real de la policia de Barri i que no quedi només com un eslògan sense contingut com ha 
passat fins ara. 

Associació Veïns 
Residencial Sant 
Joan 

Recollim el 
comentari. El 
PAM preveu el 
reforç de la 
plantilla de la 
policia local i 
l’especialització 
de les unitats i 
serveis  

Importante la relación digital con la administración, pero el camino no es abandonar a una generación 
analfabeta digitalmente. Se debe acercar la administración a los que no saben o entienden la era digital.   

Associació de 
veïns i veïnes Pla 
del Vent-
Torreblanca 

Recollim el 
comentari. El 
PAM preveu 
diversos projectes 
per fer front a 
l’escletxa digital. 
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Se ha de aprovechar la urbanización del Sector Bellavista y la Losa del soterramiento de la vía del tren para 
crear nuevos espacios verdes y de disfrute para las familias.  Buenos ejemplos serían el parque de la Fontsanta 
en Sant Joan Despí o el de Vallparadís en Terrassa.  

SJD   

El que no m'agrada de algunes de les zones de nova construcció de Sant Joan Despí són els enormes espais 
entre edificis i la poca ombra; són llocs que semblen pensats per anar en cotxe, no són carrers gaire aptes per 
passejar-hi. Crec que val més construir els edificis nous en una configuració més convencional, i després posar 
espais verds, en lloc de construir voreres enormes i zones de formigó que no serveixen per a res. 

Neil Recollim el 
comentari. El 
PAM preveu 
diferents accions 
encaminades a 
millorar el verd 
tenint en compte 
que cal fer-ho 
amb espècies 
resistents al canvi 
climàtic 

Proyecto 1.-  Seguimiento del sector alrededor de la B23 a la altura de TV3 y el polígono del Pont Reixat 
Es necesario conocer mejor este proyecto y como afecta a los barrios colindantes 
Proyecto 3.-  Urbanización del sector Bellavista 
Importante el seguimiento. Afectará principalmente al barrio Pla del Vent- Torreblanca. Casi doblará la 
población de la zona con lo que implica en movilidad, falta de servicios y equipamientos, etc.  
Desde la asociación de vecinos estamos interesados en acompañar en el seguimiento. 
Es necesario conocer el plan de vialidad . 
Al pasar la B 23 a Generalitat , se debería recuperar la conexión del Plan Bellavista con la B 23, tal como 
estaba en el proyecto aprobado originalmente 
Proyecto 5.-Urbanización de la Losa del soterramiento de la vía del tren 
esta pasarela puede ser una zona de recreo y, una conexión del barrio de Les Begudes con Pla del Vent- 
Torreblanca y mejorar la conexión de este con el Barri Centre.  Conexión a nivel de Carrer Torreblanca 

Associació de 
veins i veines Pla 
del Vent-
Torreblanca 
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El projecte 5 connecta dos barris que actualment estan aïllats de la resta del municipi, ja sigui per la B23 o per 
la via del tren. El pont actual no dóna resposta a aquesta connexió per a persones amb mobilitat reduïda.  
Cal potenciar que el barri de Les Begudes, que està en plena expansió i amb un gran número d’habitants, tingui 
connexió amb barris limítrofs i aquest soterrament, pot ser una gran alternativa i oportunitat. Connexió a peu 
pla!  

Ramon  

Projecte 1 Seguiment del sector al voltant de la B23 a l’alçada de TV· i Poligon Pont Reixat 
● No hi claredat sobre el contingut d’aquest projecte. Cal explicar a la ciutadania quines finalitats es 
persegueixen i quines afectacions comporta. 
Projecte 6 Actualització d’ordenances municipals 
Subprojecte 1.4.6.b 
● Ordenança comercial de plantes baixes. Modificar les normes per possibilitar la incorporació dels 
nombrosos locals buits per usos d'habitatge social ( només afecta a les Planes i Centre)? 

Associació Veïns 
Residencial Sant 
Joan 

 

No se si es dentro de la ordenanza comercial de plantas bajas, donde se debería contemplar la posibilidad de 
cambio de uso de dichas plantas bajas en viviendas, siempre que cumplan los requisitos de habitabilidad 
exigibles por las normas urbanísticas. Esta propuesta es una necesidad para la demanda existente de viviendas 
en plantas bajas para gente mayor o con problemas de movilidad, así como por la poca demanda de locales 
para actividad comercial por el cambio de hábitos que está experimentando el mercado actual. 

VICENTE BONET  

En el proyecto 5 creo que sería interesante poder habilitar una zona de picnic donde poder juntarse las famílias  
y amigos para celebrar cumpleaños, pequeñas fiestas familiares o simplemente poder tener un espacio donde 
vecinos puedan juntarse con los niños pequeños sin que sea estrictamente un parque. 

Daniel  

Projecte 3 - Ampliació i millora de la xarxa ciclable municipal 
Dins l'App AMBici trobo a faltar un mapa de tota la Xarxa ciclable, que com un "google maps" m'indiqués per 
on haig d'anar des de la meva ubicació fins al destí cap a on em dirigeixo. 

Txell  

Projecte 1 - Transformació integral de la B23 
És un projecte ambiciós que trigarà a materialitzar-se. Cal buscar solucions, que es puguin dur a terme a curt 
termini,  per l'escola Ateneu Instructiu i el Perich Valls. La mainada i les embarassades son altamente 
vulnerables a la contaminación ambiental.  

Txell  
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Resulta imprescindible y urgente revisar los carriles bici del barrio de Pla del Vent- Torreblanca y especialmente 
los situados a la Avda. Lluis Companys y la calle Torreblanca. Estos se encuentran a pocos metros de las salidas 
de los portales y los parkings y tanto los patinetes como las bicicletas bajan a una velocidad excesiva (tiene que 
sumarse la pendiente). Todo esto supone un peligro evidente para las personas. 

SJD   

Modificar la normativa de la zona ZBE haciéndola menos restrictiva, aplicándola solo en caso de superar la 
contaminación establecida, estudiando la posible circulación de vehículos de personas que lo necesiten y sus 
medios económicos no le permitan la renovación, o autónomos con jubilación cercana.   
Mejorar el transporte público, frecuencia e interconexión de los distintos elementos  

Associació de 
veins i veines Pla 
del Vent-
Torreblanca 

 

Projecte 2  Desenvolupament ZBE 
● Aplicació de la de ZBE quan la qualitat de l’aire superi els indexes establerts segons la normativa europea i 
no com a mesura permanent. 
Projecte 9 Promoció i millora del transport públic 
● Incorporar el recorregut del Bus X30 a l'interior del Barri (anada i tornada) 
● Recuperar la freqüència de Rodalies amb la R1 dei fins a Molins de Rei. Eliminar els trens curts. 
Projecte 14 Asfaltatge, reordenació i pacificació del trànsit 
Subprojecte 1.2.14.a 
● Un manteniment més acurat de l'asfaltat dels carrers perimetrals del Barri i de les zones d’aparcament. 
Asfaltat De la avinguda del Baix Llobregat fins al límit d'Esplugues. 
● Instal·lació de coixins berlinesos i altres mesures per reduir la velocitat dels vehicles al carrer Fructuós 
Gelabert. 

Associació Veïns 
Residencial Sant 
Joan 

 

Espero q se realice algún proyecto, para evitar la alta densidad de tráfico en la BV 2001 (zona Eixample ), es uno 
de los puntos con más contaminación acústica y medioambiental de Sant Joan Despí. 

NURIA  

Me preocupa la creación excesiva de espacios residenciales, es decir, creación de nuevos bloques de vivienda 
que por consiguiente hacen aumentar la densidad poblacional y la presión sobre los servicios en cada barrio. 
Un ejemplo sería la gran transformación en el barrio de Les Planes. Se está creando mucha vivienda de obra 
nueva y creo que la sobredimensión residencial no acompañada de una mayor dotación en servicios,  haría 
aumentar problemas como la sobresaturación de los CAP's, el aparcamiento, presión sobre las plazas escolares 
disponibles, etc. ¿Se está trabajando en ello?  No he conseguido ver ningún eje o línea en este sentido. Sí en 
mejorar lo existente pero no en potenciar dichos servicios para que puedan absorber mayor porcentaje de 
población.  

Dani  
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Existe el proyecto de remodelar la entrada de la B-23 y el sector del Parque de la Fontsanta ya se esta 
transformando hacia un horizonte más residencial. En este lugar hay colegios, guarderías, el hospital, etc... que 
junto con el parque generan un espacio de mucho flujo peatonal. El problema que veo es que el Polígono de la 
Fontsanta se ha quedado aislado en accesos. Actualmente, los camiones, muchos de ellos de gran tonelaje, 
deben pasar justamente por la Calle Fontsanta o acceder desde la A2 por la Calle Creu d'en Muntaner. Se trata 
de calles con zonas escolares y con una alta movilidad peatonal incompatible con ese tipo de tráfico que 
promueve un sector industrial. 
Mi pregunta es, ¿En la remodelación de la entrada de la B23 y la planificación urbana municipal se prevé crear 
un acceso directo B23-Polígono de la Fontsanta? Mi propuesta sería la creación de esa conexión para desviar 
el paso de vehículos pesados. 

Dani  

Proyectos 2 y 4.- 
Hay que acercar la lectura y arte a los barrios. Los equipamientos como biblioteca o Teatro están 
centralizados . Se deberían crear actividades culturales en los centros cívicos de barrios que no disponen de 
estos equipamientos. 
Importante potenciar la lectura en las escuelas. 

Associació de 
veins i veines Pla 
del Vent-
Torreblanca 

 

Necesitamos la creación de un centro cívico en la masía Els Pardals en el que se organicen actividades culturales 
y que dinamice el barrio, sirviendo como punto de encuentro para los vecinos del barrio de Les Begudes. 

Óscar  

El Barri de Les Begudes, està creixent exponencialment, cal prioritzar un Centre Cívic que doni cobertura a les 
famílies, gent gran i adults.  

Ramon  

El barrio de les Begudes está creciendo necesitamos un centro cívico. Gracias Raquel  

Estaria bé tenir una pista (o dues) de futbol sala (en el exterior) que es podría llogar per hores.  Neil  

No comprendo su aportación. Todas las instalaciones deportivas están al alcance de la población 
independientemente del barrio al que pertenezcan. 

Maria  

Proyecto 5.- 
No nos afecta. En el barrio no existen estas instalaciones 

Associació de 
veins i veines Pla 
del Vent-
Torreblanca 
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Respecto al barrio de Pla del Vent - Torreblanca resulta necesario revisar el estado de muchas calles ya que 
están llena de baches, agujeros y otros desperfectos varios que dificultan el tránsito y resultan un auténtico 
peligro para las personas y coches. Sería interesante aprovechar su revisión para peatonalizar y pacificar estas 
calles.  
 
La reurbanización de la Pl Maria Aurèlia Capmany es imprescindible. Es el centro del barrio y su estado es muy 
deficiente. Se debe pacificar al máximo y reforzar su posición estratégica como punto de encuentro. 
 
No es normal que todavía existan en nuestro pueblo torres de alta tensión que atraviesen nuestras calles y 
plazas. Por ejemplo, las torres de la calle Transversal. Ello supone un peligro intolerable para los vecinos y las 
personas que pasan por allí. 

SJD   

Proyecto 4.- Mejora de las instalaciones de alumbrado público de los equipamientos municipales 
Algunas calles del barrio tienen una iluminación deficiente. 
Proyecto 8.-  Reurbanización de calles y plazas 
La reurbanización de la Plaça Maria Aurèlia Capmany  es necesaria. Es el centro del comercio y actividad del 
barrio, su pavimento está en mal estado y se han producido varios percances de peatones con resultado de 
lesiones. 
Algunas aceras del barrio Pla del Vent tienen pavimento de origen, de hace más de sesenta años. Hay 
instalaciones de tendido eléctrico de baja tensión y tendido telefónico en malas condiciones . 

Associació de 
veins i veines Pla 
del Vent-
Torreblanca 

 

Connectar la xarxa d'aigua freàtica als espais enjardinats de titularitat pública i manteniment privat. I així deixar 
de consumir aigua potable en aquests espais. 

jaume  
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● Accés a la xarxa d’aigua freàtica a les zones de titularitat pública i manteniment privat ( illes interiors de les 
illes del Barri Residencial St Joan i similars). 
Projecte 3  Millora de les instal.lacions d’enllumenat públic. 
● Normalitzar el nivell lumínic de l'espai públic del Barri residencial St. Joan. Hi ha zones amb carència 
d’il·luminació. 
Subprojecte 1.5.3.a i Subprojecte 1.5.3.b 
● Substitució del enllumenant públic en el perímetre exterior dels carrers St.Martí de l’Erm, Fructuós 
Gelabert, Oriol Martorell i Josep Trueta amb una antiguitat de més de 40 anys per  la elevada deficiència 
d’il·luminació i alt consum energètic. 

Associació Veïns 
Residencial Sant 
Joan 

 

Renaturalizar Sant Joan Despí con especies que precisen menos agua, revitalizar los espacios cercanos al río 
Llobregat, potenciar el mercado local y celebrar más mercados de pagès que fomentan los beneficios del 
consumo de proximidad. Hace falta un crecimiento sostenible que aporte beneficios a la comunidad y alejarse 
de la cultura del tocho.  

SJD   

Començar a incloure el concepte de Salut Planetària, és s dir, que un entorn verd, ric en biodiversitat, sense 
contaminació ambiental o acústica, amb sistemes agrícoles sostenibles i ecològics es tradueixen en SALUT pels 
humans. 

Txell  

Implementar la figura del impulsor de comunidades solares dándolas a conocer a las comunidades de vecinos 
y acompañándolos en su implementación.  
Ampliar el horario del Parque Torreblanca, zona verde básica para una zona de la ciudad. 

Associació de 
veins i veines Pla 
del Vent-
Torreblanca 

 

Remodelar la plaza Ma. Aurelia Capmany para que no sea una pista inmensa de baldosas y se convierta en una 
zona verde que en verano invite a pasear por ella 

Santjoanenca  
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Projecte 8 Renaturalitzar la ciutat 
Subprojecte 1.1.8.b 
● Actuació en les zones més sensibles del Barri amb molt poca ombra:  Antoni Gaudí i Josep Tarradellas entre 
F. Gelabert i A. Gaudí. Plantació d’arbres en zones estratègiques i fer petites illes d’ombra. 
● Enjardinament del mur de TVE (zona carrer Oriol Martorell) per donar més frescor al estiu i fer més verd i 
agradable el barri. 
● Plantació d’arbres al tram de Oriol Martorell des de Aparthotel ST Joan fins al Centre Cívic. També al carrer 
Josep Trueta a la banda de l’Hospital. 
Projecte 11  Millora de la Gestió del Verd 
● Modificar el tipus de poda de l'arbrat per tal d'augmentar la coberta vegetal 

Associació Veïns 
Residencial Sant 
Joan 

 

Projecte 6 Promoure el comerç local i l’alimentació sostenible 
Subprojecte 1.1.6.b. 
 
● Facilitar als pagesos que tenen conreus al municipi la venda dels seus productes en el barri Residencial Sant 
Joan i la resta del municipi ( en dies determinats) i que estiguin exempts de pagar qualsevol taxes o permisos. 
  
Projecte 7 Millorar la qualitat de l’aire de St Joan Despí 
Subprojecte 1.1.7.a. Millorar la qualitat de l’aire 
Subprojecte 1.1.7.b. Reducció de la contaminació acústica 
● Reduir / eliminar mitjançant mesures dissuasives el transit pel barri de vehicles que utilitzen aquesta via de 
pas i no fan cap gestió o activitat i tenint en compte que aquest vehicles tenen alternatives de circulació.   

Associació Veïns 
Residencial Sant 
Joan 
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Projecte 1 Xarxa de corredors verds 
● Incorporar i donar continuat prèvia regeneració la zona adjunta a la B.23 entre Novotel i Pon Reixat 
Projecte 2 Projecte ZIVU 6 + Projecte 8 Renaturalitzacio 
Actuació en les zones més sensibles del Barri amb molt poca ombra:  Antoni Gaudí i Josep Tarradellas entre F. 
Gelabert i A. Gaudí. Plantació d’arbres en zones estratègiques i fer petites illes d’ombra. 
● Enjardinament del mur de TVE (zona carrer Oriol Martorell) per donar més frescor al estiu i fer més verd i 
agradable el barri. 
● Plantació d’arbres al tram de Oriol Martorell des de Aparthotel ST Joan fins al Centre Cívic. També al carrer 
Josep Trueta a la banda de l’Hospital. 
Projecte 3  Sant Joan Despi pel Clima. 
● Implementar la figura del Gestor Impulsor per promoure el autoconsum i les Comunitats Energètiques. 
Projecte 4 SUDS 
● Adaptar la zona Firal d'aparcament per ferla més permeable i amb capacitat d'aprofitament d'aigües 
pluvials amb dipòsit. 

Associació Veïns 
Residencial Sant 
Joan 

 

Es necesario mantener el pequeño comercio. Las calles sin comercio son calles sin vida Associació de 
veins i veines Pla 
del Vent-
Torreblanca 

 

Necesitamos activar el pequeño comercio en el barrio de Les Begudes. Muchos bajos de nuevos edificios están 
vacíos. Aquí se podrían crear nuevos comercios, tiendas, restaración, etc que fomentasen la vida comercial, 
económica y social del barrio que es, actualmente, escasa. Fomentar el pequeño comercio en lugar de las 
grandes cadenas de supermercados estaría bien. Los pequeños comercios le dan personalidad y carácter a un 
barrio, lo hacen más acogedor y vivible para los vecinos y visitantes, además de ofrecer oportunidades laborales 
a las personas. 

Óscar  

Projecte 6  Pacte pel civisme i la convivència 
● Abordar d’una manera decidida la problemàtica de les deposicions dels gossos a zones no autoritzades 
mitjançant campanyes de conscienciació i fent complir les ordenances municipals. 

Associació Veïns 
Residencial Sant 
Joan 
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acercar los servicios sociales a los barrios teniendo una persona unas horas semanales en los barrios que ahora 
no disponen del servicio para facilitar el conocimiento y atención de las necesidades. 
dar a conocer los protocolos de funcionamiento y personas de contacto para facilitar la atención haciéndola 
más cercana 

Associació de 
veins i veines Pla 
del Vent-
Torreblanca 

 

Totalment d'acord i sobretot regularitzar el seguiment d'especulació que hi ha en aquests tipus d'habitatges, 
tant a la venta com al lloguer. 

Maria  

Totalmente de acuerdo. Sobretodo en el barrio de Las Planas donde los edificios tienen muchas barreras 
arquitectónicas. 

Maria  

Necesaria la construcción de vivienda VPO. 
Nuestra sociedad envejece. Es necesario pensar en construir viviendas para gente mayor autónoma en 
centros con servicios . Ya hay algún ejemplo cercano 

Associació de 
veins i veines Pla 
del Vent-
Torreblanca 

 

S'hauria de vetllar per la necessitat dels ciutadans en les diferents etapes de la vida. Si fa més de 10 anys que 
et va tocar un habitatge de protecció oficial de 2 habitacions i en aquests moments el teu nucli familiar ha 
augmentat en el doble de persones o més, s'hauria de donar l'oportunitat de poder tornar a optar a una altra 
promoció de mínim 3 habitacions i el pis que s'està ocupant, alliberar-lo per a una família de 2 o 3 membres. 
Tots tenim dret a un habitatge digne i adaptat a les necessitats de cada moment. No és el mateix que et toqui 
un pis als 20, que als 35 o als 60. 
 
Si us plau, valoreu el fet que tothom que tingui la necessitat pugui participar en totes les promocions, valorant 
que el pis que ja es té no s'ajusta a les necessitats del moment. 
 
Si tens la sort que et torna a tocar, llavors és quan has d'alliberar el pis i no abans. Ja que una família de 4 o més 
no pot vendre i esperar que li toqui un altre pis, perquè poden passar anys o inclús no tocar mai.  

Patriblalom  

Es imprescindible que nuestra gente joven no se marche a otros municipios porque no puedan acceder a 
vivienda de calidad a un precio asequible. 
 
Es necesaria la construcción de comunidades para gente mayor que no puede vivir sola sin supervisión o con 
servicios comunes (comedor, lavandería..) pero si en comunidad manteniendo su privacidad y su independencia 
todo lo posible. 

Santjoanenca  
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Cal replantejar els usos de locals comercials buit i sense perspectiva de cap ús posterior, per habilitar-los com 
habitatge. Amb dedicació especial a habitatge de lloguer per persones joves i persones amb mobilitat reduïda. 

Jaume  

Sinceramente, que la vivienda supuestamente de protección oficial tenga precios casi inviables para cualquier 
pareja que cobre un salario medio...  
 
Lo que es importante es lo que comenta el usuario anterior, se necesita mayor cantidad de alquiler social. Tal 
vez reduciendo la cesión a menos años que permita el ahorro para poder adquirir una vivienda fuera del 
mercado HPO 

Kevin Cala 
Sanchez 

 

Se tiene que promover más vivienda pública de alquiler para gente joven y mayor, cediendo terreno municipal 
a promotores privados para que construyan viviendas de alquiler a precio limitado. Dicha cesión puede ser 
durante un periodo de 50 años, para que pueda ser interesante y rentable a promotores. 

VICENTE BONET  
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PROCÉS DE PARTICIPACIÓ PAM 2023-2027 (Pla d’actuació municipal) 

RESUM DE TEMES SORGITS A LA TROBADA AMB EL CONSELL D’ADOLESCENTS DE SANT JOAN DESPÍ  

DATA: 9 DE GENER DE 2024. 

Tot seguit es detallen els temes tractats a la trobada, ordenats en funció dels tres grans eixos en que està estructurat el PAM 2023-2027. 

Amb caràcter general, els participants han posat de manifest les coses i els àmbits d’actuació  - que més valoren de Sant Joan Despí, destacant com aspectes 

positius: 

- L’accessibilitat 

- La informació i la comunicació. 

- L’oferta d’activitats 

- L’oferta i varietat d’equipaments i activitats esportives 

- El transport públic 

- El desenvolupament de la mobilitat sostenible (ús de la bicicleta, servei AMBici, etc.) 

Per contra, els temes o aspectes negatius que tenen impacte a la ciutadania que han sorgit al debat són: 

- Increment dels preus, especialment dels productes d’alimentació. 

- L’Aparcament regulat de pagament 

- La manca d’especialització del professorat de secundaria 

- Temaris poc ambiciosos a secundaria, consideren que els calen enfocaments més pràctics dirigits a la resolució de problemes quotidians i l’adaptació 

a un entorn canviant. 

- Pocs treballs en grup en l’àmbit educatiu. 

- Actituds en l’àmbit de convivència de l’alumnat dels centres que caldria treballar, com ara actituds racistes, integració de la diversitat i assetjament 

(bullying) 

- Manca de criteri comú respecte l’ús de la tecnologia i els telèfons mòbils a l’entorn escolar.  

EIX 1. CIUTAT RESILIENT 
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- Tenir cura dels parcs vetllant perquè hi hagi espais per a tothom. Hi ha moltes zones de jocs infantils per nens petits però pocs espais per adolescents. 

- Potenciar les zones verdes buscant mecanismes per poder regar amb alternatives a l’aigua de boca que encaixin amb el moment que vivim 

d’excepcionalitat per sequera, perquè sinó es moriran. 

- Promoure els espais la vida verda a la ciutat per tenir una comunitat més sostenible i ecològica. 

- Posar un contenidor per reciclar oli al mercat del centre, a les Planes ja n’hi ha. 

- Habilitar més aparcament per a residents a totes les zones. 

- Que el Bici box es pugui utilitzar a partir dels 16 anys. 

- Reforçar el servei de neteja dels carrers. 

EIX 2. CIUTAT INNOVADORA 

- Treballar per ocupar els espais buits al polígon industrial amb incentius i ofertes interessants per atreure activitats econòmiques. 

- Cercar mecanismes per revitalitzar els mercats municipals, sobretot al barri centre queden molt poques parades. 

- Avançar en la digitalització de la ciutat, fent esforços per avançar en l’àmbit tecnològic. 

- Treballar per tal que l’accés a alguns continguts digitals per part de menors d’edat requereixi el consentiment dels pares, mares i tutors. 

- Facilitar ordinadors portàtils als IES per tal que tothom els pugui fer servir dins els centres. 

- Millorar la formació del professorat especialista. 

- Potenciar projectes Inter generacionals com tallers o voluntariat per tal que els joves ajudin a la gent gran a fer ús dels mòbils i les aplicacions 

tecnològiques. 

- En l’àmbit educatiu, fomentar els treballs en grup que afavoreixin el treball cooperatiu. 

- No oblidar l’escletxa digital, pensant en digitalitzar serveis però donant alternatives a la gent gran que pot tenir dificultats en l’ús dels serveis 

electrònics. 

 

EIX 3. CIUTAT INCLUSIVA 

- Més presencia de patrulles de policia local al carrer. 

- Dispositius suficients per atendre les persones vulnerables que necessiten suport. 

- Preus de l’habitatge elevats dificulten que els joves de la ciutat es quedin a Sant Joan Despí. 

- Més control i sanció de l’incivisme de gossos i foment, millora i ampliació de pipi can i corre can. Aquesta tasca l’haurien de fer els agents cívics perquè 

la policia local es pugui dedicar a altres temes. 
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- Disposar d’espais per als animals en benefici del seu benestar. 

- Campanyes de conscienciació per a propietaris de gossos que no compleixen amb l’Ordenança de Civisme i Convivència. 

- Més empatia del professorat envers la salut mental de l’alumnat. 

- Prestar més atenció a les minories i discriminacions per tal d’erradicar-les i avançar en igualtat. 

- Fer una pista de patinatge per practicar o per divertir-se. 

- Revisar i millorar la seguretat a diferents punts de la ciutat, com ara algunes zones del polígon industrial on caldria millorar la il·luminació nocturna. 

- Nous espais públics pensats per adolescents. 

- Promoure xerrades i activitats encaminades a la millora de la convivència dins els centres atenent a la diversitat. Per exemple: aprendre com conviure 

amb Companys que tenen autisme, TDAH. 

- Promoure el voluntariat i projectes de mobilitat internacional. 

- Tenir més en compte l’opinió i la visió dels joves en la presa de decisions. 

- Donar a conèixer els números de telèfon contra el maltractament infantil (116-111) 

- Rebaixar els impostos que depenen de l’Ajuntament. 

- Promocionar més esdeveniments esportius on la participació sigui gratuïta. 

- Promoure xerrades per a joves en l’àmbit educatiu envers l’utilització de les xarxes socials, com fer comentaris i com atendre els comentaris que es 

reben. 
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PROCÉS DE PARTICIPACIÓ PAM 2023-2027 (Pla d’actuació municipal) 

RESUM DE TEMES SORGITS A LA TROBADA AMB ELS CORRESPONSALS DELS IES DE SANT JOAN DESPÍ  

DATA: 10 DE GENER DE 2024. 

Tot seguit es detallen els temes tractats a la trobada, ordenats en funció dels tres grans eixos en que està estructurat el PAM 2023-2027. 

EIX 1. CIUTAT RESILIENT 

- Promocionar rutes per Sant Joan Despí, a peu o en bicicleta per conèixer la ciutat. 

- Més pistes poliesportives per jugar a pilota perquè als parcs no es permet. 

- Revisar el funcionament dels semàfors perquè de vegades les fases son molt curtes i no dona temps de passar a la gent gran (semàfor carrer Bon 

Viatge anant cap al TRAM i també semàfor carrer Fontsanta). 

- Desenvolupar iniciatives perquè la ciutadania reutilitzi ampolles de vidre i altres envasos, reduint l’ús del plàstic i altres envasos no reutilitzables. 

- Poder utilitzar l’AMBici a partir dels 14 anys. 

- Treballar perquè la gent recicli bé, que no ho fan. Sobretot a través d’incentius per a qui recicli correctament com fan en alguns països on et retornen 

diners per les ampolles de vidre, per exemple. Bonificar i incentivar el reciclatge. 

- Que es mantinguin les bonificacions al transport públic. Tenim un transport públic bo i així esdevé més accessible per tothom. 

- El TRAM dona molt bon servei. 

- Canviar el model d’habitatge protegit de manera que es pugui mantenir la propietat per sempre. 

- Ajustar els preus de l’habitatge protegit. 

- Donar a conèixer l’entorn del riu i els horts als i les joves per tal que hi hagi relleu en el correu dels camps disponibles. Alguns no els treballa ningú. 

- Fomentar la cultura agrícola i els productes de proximitat. 

 

 

 

 



     

Retorn priorització de línies d’actuació PAM 2023-2027 

EIX 2. CIUTAT INNOVADORA 

- Millorar el WIFI dels equipaments municipals. 

- Promoure activitats com un autocinema, però sense cotxes, en un espai on pugui concentrar-se la gent jove. 

- Promoure una gimcana de descoberta de Sant Joan Despí on els joves puguin participar en grups. 

- Manquen més aules d’estudi, tant a la Biblioteca MMPOL com a Mercè Rodoreda. 

- Calen més endolls per portàtils a les taules de la Biblioteca MMPOL, només n’hi ha 4. 

- Millorar l’arribada dels Reis 2024. Abans les arribades eren més espectaculars. Estaria bé poder fer més espectacle. 

- Que els caramels que es fan servir a la cavalcada siguin mes tous o els llencin amb mes cura. 

- Marcar un criteri general respecte l’ús del mòbil a l’entorn educatiu. Que no faci una cosa un centre i un altre sigui diferent. Potser podrien marcar un 

criteri comú des d’Ensenyament de la Generalitat. 

- Que els centres de secundaria disposin de portàtils i/o tauletes per a l’ús de l’alumnat dins el centre. Que no se’ls emportin a casa. Així tothom té 

accés a utilitzar-los al marge dels seus recursos econòmics familiars. 

- Instal·lar casetes on compartir llibres per fomentar la lectura. 

- Potenciar més concerts d’artistes coneguts entre la gent jove entre 14-18 anys que de vegades son de l’entorn proper i no tenen un cost molt elevat. 

 

EIX 3. CIUTAT INCLUSIVA 

- Més control i sanció de l’intimisme, sobretot en l’ús de les papereres. 

- Fomentar campanyes de civisme i convivència perquè hi ha algunes persones poc respectuoses, sobretot els propietaris de gossos. 

- Incorporar preus joves a les activitats i serveis. 

- Millorar la il·luminació al polígon industrial entre el barri de les Planes i el barri Centre perquè es un espai de pas. 

- Donar a conèixer els números de telèfon contra el maltractament infantil (116-111) 

- Millorar la seguretat a la zona del riu amb càmeres de vigilància. 

- Millorar la seguretat al passeig del canal anant cap a Cornellà direcció Centre Comercial Eroski (algunes persones els hi ha estirat la bossa) 

- Fer més activitats esportives al carrer, com  per exemple activitats dirigides on puguin participar moltes persones alhora. 

- Fomentar que la policia local vagi també en bicicleta. 

- Treballar per donar a conèixer des dels IES les activitats que es fan des del teixit associatiu per afavorir la seva participació. 

- Incrementar els punts d’informació al carrer amb informació municipal. 
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PROCÉS DE PARTICIPACIÓ PAM 2023-2027 (Pla d’actuació municipal) 

RESUM DE TEMES SORGITS A LA TROBADA AMB ELS VOLUNTARIS DEL BANC DEL TEMPS DE LA GENT GRAN 

DATA: 15 DE GENER DE 2024. 

Tot seguit es detallen els temes tractats a la trobada, ordenats en funció dels tres grans eixos en que està estructurat el PAM 2023-2027. 

EIX 1. CIUTAT RESILIENT 

- Necessitat d’incrementar el reciclatge i desenvolupar mecanismes que incentivin fer-ho correctament, com per exemple, bonificacions per aquelles 

persones que reciclin i separin els residus tal com cal fer-ho. D’aquesta manera podrem assolir impactes més significatius a través del Pla Clima i també 

de l’ODS 12 de Consum i Producció Responsables. En aquest sentit, es posen en comú experiències d’altres països on es fa retorn econòmic per 

reciclatge d’envasos i/o vidre. 

- Es debat entorn el fet que Sant Joan Despí té barris diferenciats amb el Polígon Industrial al mig, dificultant la connexió entre barris i les dinàmiques 

de ciutat. Els participants comparteixen la idea que cal treballar per millorar la connexió entre barris i l’accés equilibrat de la ciutadania de cadascun 

d’ells als serveis municipals, al transport i a l’activitat comercial. 

- Es planteja el fet que la ciutat està creixent amb la construcció de nous habitatges i cal vetllar per la sostenibilitat dels recursos. El creixement ha de 

ser limitat. 

- Pel que fa al transport, es debat entorn la idoneïtat d’invertir en una línia interna de minibus circular que connecti els diferents barris, tot i que els 

participants son conscients de l’elevat cost que tindria la seva posada en marxa i manteniment. 

- Pel que fa al transport, concretament al servei de les línies L-46 i L-78 que desenvolupen diferents empreses concessionàries amb diferents itineraris 

però comparteixen pas per Sant Joan Despí, es proposa que es tracti amb l’AMB (qui gestiona el transport públic metropolità) la necessitat d’ajustar 

els horaris perquè les dues línies passen alhora, una darrera l’altre. Aquest fet comporta que si perds un bus, perdis també l’altre, ampliant a 20 minuts 

el temps d’espera. 

- Pel que fa a la línia E-43, es consulta perquè no passa els caps de setmana i es comenta el fet que es una línia exprés per connectar amb Barcelona els 

dies laborables. 

- Refugis climàtics. Amb l’augment exponencial de les temperatures i els episodis de clima extrem que hem viscut els darrers anys, el terme refugi 

climàtic ha agafat rellevància, sobretot envers la protecció dels col·lectius més vulnerables a les altes temperatures com la gent gran. Es proposa 
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mantenir present l’oferta d’equipaments municipals que esdevenen puntualment refugis climàtics, tant a l’estiu com a l’hivern, ampliant els horaris 

dels equipaments. 

- Pel que fa a la millora de la mobilitat i la protecció dels i les vianants, es proposta il·luminar els passos de vianants per fer-los més segurs per als que 

creuen i més visibles per als vehicles. 

- En relació a la mobilitat sostenible, es comenta que per afavorir el creixement dels vehicles elèctrics cal incrementar els punts de recàrrega de que 

disposa la ciutat, tal com preveu el PAM i més enllà, en coordinació amb l’AMB. L’objectiu hauria de ser mínim d’un punt de recarrega per barri. 

- Implantació de semàfors intel·ligents per regular el trànsit, mitjançant sistemes digitalitzats, per tal d’adaptar els temps de les fases (vermell-groc-

verd) en cas d’accident o pas d’una ambulància, adaptats a persones cegues, amb senyals acústics, etc. 

- Es proposa que el cementiri estigui obert entre setmana de dilluns a divendres, perquè malgrat es facin tasques de manteniment els usuaris puguin 

accedir-hi.  

- Respecte l’aparcament, es posa de manifest el fet que l’aparcament (zona blava) de l’Hospital Moisés Broggi es car, essent l’hospital un servei 

important, respecte el preu de la zona blava del poliesportiu que es molt econòmica essent un servei menys important. S’obre un petit debat entorn 

l’aparcament on es planteja la necessitat de regular de manera clara i equilibrada les diferents zones d’aparcament regulat (blanc, blau, verd, etc.). 

- Es proposa impulsar alguna actuació per tal de millorar la situació del cablejat de telefonia en desús a les façanes. Els agents cívics podrien fer un 

inventari i a partir d’aquí cercar solucions per a la seva retirada i la millora de l’estètica de les façanes. 

- Revisar amb el Consell Comarcal del Baix Llobregat l’horari del Parc de Torreblanca, ampliant-lo. 

- Substituir els rentamans actuals dels equipaments per altres elèctrics que permetin més estalvi d’aigua. 

- Preocupació per la sequera i el fet que l’aigua es un recurs bàsic. Cal posar en marxa totes les mesures necessàries per tal de millorar les instal·lacions 

d’abastament i el manteniment de la xarxa d’aigua potable per evitar malgastar-la. 

- Es planteja la pregunta de si hi ha previsió que s’instal.li un Mercadona al sector ITV. 

- El pont de Torreblanca cap a TV3 es un coll d’ampolla. Es proposa cobrir-lo entre TV3 i la via del tren. 

- Es planteja que els contenidors estan situats a la via i per tant, amb els patinets es genera perill per a les persones quan van a llençar les escombraries. 

- Revisar la mobilitat a la rotonda entre Creu de Muntaner i Avinguda de la Generalitat entre setmana (de dilluns a divendres). 

- A l’Avinguda de Barcelona, el tram des del pont fins a la rotonda del Tram hi ha un problema d’excés de velocitat, abans hi havia un pas de vianants. 

- Cal instal·lar un element reductor al carrer Riera d’en  Nofre que cobreixi els dos sentits de la circulació. Els conductors circulen en sentit contrari per 

evitar els reductors que només estan en un dels sentits, han d’anar de banda a banda i ser de ciment. 

- Amb caràcter general, elements reductors de ciment als punts on siguin necessaris. 

- El semàfor que està a Avinguda de la Generalitat amb carrer Jacint Verdaguer (DISBESA), no funciona. 

- Cal una barrera verda amb l’autopista. 
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- A l’Avinguda Pla del Vent hi ha alguns fanals plens de brides de les campanyes electorals que no s’han retirat. 

 

EIX 2. CIUTAT INNOVADORA 

- Es comenta que caldria fer més publicitat, i durant més temps, d’aquestes trobades també amb altres col·lectius com les entitats locals. 

- Els voluntaris del Banc del Temps promouen tallers de cuina amb molta demanda. L’espai de cuina del mercat municipal del centre es petit i no permet 

que hi accedeixin tots. Al centre cívic de Torreblanca disposen d’una cuina gran que no poden utilitzar per l’horari del centre. Plantegen valorar opcions 

per tal d’ampliar les places de participants als tallers. 

- Respecte el comerç, es comenta que el mercats estan buits i son cars. Cal impulsar-los i dinamitzar-los, especialment el del centre. 

- Pel que fa als serveis comercials, han anat desapareixent certes activitats econòmiques, com ara llibreries o bugaderies dels diferents barris, fent que 

per alguns serveis sigui necessari desplaçar-se a municipis veïns. Es proposa fomentar els serveis comercials més importants als diferents barris per 

tal que el veïnat disposi del necessari a prop de casa. 

- Analitzar en profunditat la situació del polígon industrial Fontsanta per la seva transformació progressiva en un model d’activitat que faciliti la seva 

integració amb l’entorn residencial, atès que per la seva ubicació, malgrat ser una zona industrial es també un espai de pas de la ciutadania. 

 

EIX 3. CIUTAT INCLUSIVA 

- Necessitat de conscienciació de la ciutadania envers el civisme i la convivència. Es coincideix en la necessitat d’impulsar el Pacte pel Civisme i la 

Convivència. 

- En general, es considera que cal reforçar els efectius de la policia local i les patrulles per millorar la seguretat ciutadana. 

- Habilitar nous espais al barri centre per poder fer activitats i tallers. Oferta d’activitats del centre per a gent gran Cirerers no s’ajusta al perfil dels 

usuaris habituals. Cal planificar les activitats en funció de la tipologia de públic de cada barri perquè els interessos son diferents per diversos motius 

que segurament l’Ajuntament ja té identificats. 

- Impulsar l’educació en civisme a les escoles, sobretot envers el civisme en l’ús de patinets i VMP. 

- Impulsar conferències i xerrades per a pares i mares envers temes relacionats amb l’educació dels fills i filles. 

- Impulsar una regulació única per part del departament d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya respecte l’ús del telèfon mòbil a l’entorn escolar 

i que no sigui una mesura discrecional de cada centre. 

- Pel que fa a la regulació de patinets i VMP, cal una normativa més clara i sancions. En concret, al pont de Torreblanca cal que hi hagi control policial 

per evitar algun accident d’un patinet que s’emporti per davant un vianant. 
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- Millora de l’arbrat a l’Avinguda Pla del Vent. 

- Millora de l’arbrat a Maria Tarrida / Baltasar d’Espanya. 

Respecte l’ús de la pilota, es considera que cal regular a quins espais si es pot fer servir per tal que el jovent pugui anar allà i no generar molèsties per ús de 

la pilota a altres espais on generen molèsties la resta de persones. 
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PROCÉS DE PARTICIPACIÓ PAM 2023-2027 (Pla d’actuació municipal) 

RESUM DE TEMES SORGITS A LA TROBADA AMB EL CONSELL D’INFANTS DE SANT JOAN DESPÍ  

DATA: 16 DE GENER DE 2024. 

Tot seguit es detallen els temes tractats a la trobada, ordenats en funció dels tres grans eixos en que està estructurat el PAM 2023-2027. 

EIX 1. CIUTAT RESILIENT 

- Cal un camp de futbol més que sigui d’accés lliure perquè els que hi ha sempre estan ocupats per entrenaments. També més espais per jugar a pilota 

amb superfície llisa perquè als parcs i places està prohibit. 

- Més espai per l’Handbol perquè només hi ha un poliesportiu i són molts jugadors. 

- Més espais a l’aire lliure per fer esport. 

- Posar llums al pati del Pasqual Cañís perquè s’hi pugui jugar. 

- Bonificar la compra de bicicletes per una mobilitat més sostenible. 

- Poder fer ús de les bicicletes d’AMBici sense necessitat d’una APP. 

- Promoure campanyes de foment de l’ús de la bicicleta. 

- Millorar el manteniment de les zones verdes. En concret, les zones de pícnic de les piscines recreatives Fontsanta i la zona de gespa propera a la 

Biblioteca. 

- Instal·lar papereres amb dispensadors de bosses rotulades per a dipositar-hi les caques de gos com fan per exemple a la Seu d’Urgell o valorar sistemes 

com l’anàlisi de deposicions per sancionar els propietaris que no compleixin la normativa de civisme. 

- Que tot l’aparcament sigui zona blanca i no s’hagi de pagar. 

- Instal·lar elements intel·ligents de protecció dels vianants, com ara uns cilindres que s’eleven quan passa el vianant per protegir-lo dels vehicles que 

passen per la calçada. 

- Instal·lar més fonts als parcs i les zones esportives. 
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EIX 2. CIUTAT INNOVADORA 

- Instal·lar als semàfors unes consoles que permeten jugar mentre esperes creuar. Alguns participants comenten que a alguns indrets n’hi ha. 

- Fer mes entretinguts els camins de casa a l’escola i a l’inrevés per evitar anar mirant el mòbil. 

- Fer campanyes imaginatives per fer evident que el mòbil ens porta a nosaltres. Son conscients que passen molt de temps connectats i que conforme 

es fan grans els seus germans que abans jugaven amb ells ara ja no els hi fan cas perquè estan connectats al mòbil. 

  

EIX 3. CIUTAT INCLUSIVA 

- Cal avançar en Igualtat a l’àmbit esportiu. Hi ha un debat entorn les diferències de l’esport masculí i femení entorn els referents i la visibilitat d’un i 

l’altre. 

- Millorar la seguretat en general, especialment dels cotxes aparcats a la zona entre el barri de Les Planes i el Polígon Industrial. 

- Tots practiquen algun esport i consideren que es una manera de mantenir una bona salut. 

 

 

 

 

 

 

 

 


